

**The Chinese University of Hong Kong  
Law Academic Advisory Committee**

**Chairman**

Prof. Sir David Williams, University of Cambridge, UK

**Members**

Prof. William P. Alford, Harvard University, USA

The Honourable Justice Annabelle Bennett, Federal Court of Australia, Australia

Dr. Christopher F. Forsyth, University of Cambridge, UK

Prof. Liu Pak-wai, CUHK

Prof. Wu Zhipan, Peking University

***ex officio* Members**

Prof. Billy K.L. So, Associate Pro-Vice-Chancellor and Registrar, CUHK

Prof. Mike McConville, Director, School of Law, CUHK

**Secretary**

Mrs. Ying Lung Choi-chu, Diana, CUHK

**香港中文大學  
法律學教育諮詢委員會**

**主席** 大衛·威廉斯爵士（英國劍橋大學）

**委員** 安守廉教授（美國哈佛大學）  
Annabelle Bennett 法官（澳洲聯邦法院）  
Christopher F. Forsyth 教授（英國劍橋大學）  
廖柏偉教授（香港中文大學）  
吳志攀教授（北京大學）

**當然委員** 蘇基朗教授（香港中文大學協理副校長兼教務長）  
麥高偉教授（香港中文大學法律學院主任）

**秘書** 英龍彩珠女士（香港中文大學）

**The Chinese University of Hong Kong  
Law Academic Advisory Committee**

**香港中文大學  
法律學教育諮詢委員會**

**Sir David Williams (Chairman)**

Sir David Williams, Vice Chancellor Emeritus of Cambridge University and Emeritus Rouse Ball Professor of English Law, was Vice Chancellor of the University of Cambridge from 1989 to 1996. He is a graduate of Cambridge (in History and Law). Subsequently he was called to the Bar and was a Commonwealth Fund (Harkness) Fellow at Berkeley and Harvard 1956–58. A distinguished academic lawyer, Sir David taught at Nottingham University for five years and Oxford University for four years. In 1967, he returned to Emmanuel College, Cambridge as a Fellow in Law, and was Senior Tutor for nearly seven years in the 1970s. He became Reader in Public Law in 1976. He was President of Wolfson College 1980–1992 and from 1983 to 1992 he was Rouse Ball Professor of English Law. He is a Life Fellow of Emmanuel College, Cambridge and an Honorary Fellow of Keble College, Oxford. He is also an Honorary Fellow of Wolfson and Pembroke Colleges in Cambridge. He is a member of the American Law Institute and an honorary member of the American Academy of Arts and Sciences. He has served on a number of official bodies including the Council on Tribunals, the Royal Commission on Environmental Pollution, the Commission on Energy and the Environment, the Animal Procedures Committee, the Clean Air Council and more recently the Senior Salaries Review Body. He is an honorary Queen's Counsel and was knighted in 1991. He has been appointed to a four-year-term as President of the University of Wales, Swansea since December 2001. He is serving a second four-year term as President of the University of Wales, Swansea, having originally been appointed in 2001.

**大衛·威廉斯爵士（主席）**

英國劍橋大學榮休校長、羅斯伯英國法終身講座教授。大衛爵士為榮譽御用大律師，並於1991年被授予爵位。退休前擔任劍橋大學校長（1989至1996年）。大衛爵士畢業於劍橋大學，主修歷史與法律，隨後成為職業大律師。曾赴美國伯克利大學和哈佛大學作訪問學者（1956至1958年），其後任教於牛津大學和諾丁翰大學。大衛爵士於1967年重返劍橋大學，成為公法教授（1976年）和羅斯伯英國法講座教授（1983年）。他曾擔任多項公職，參與眾多官方機構的運作，包括審裁處委員會、環境污染皇家委員會、能源與環境委員會、動物程式委員會、清潔空氣委員會以及高級薪俸審查機構。大衛爵士亦為美國法學會會員，美國藝術與科學學院榮譽會員。

**The Chinese University of Hong Kong  
Law Academic Advisory Committee**

**香港中文大學  
法律學教育諮詢委員會**

**Professor Christopher Forsyth**

Christopher Forsyth is Professor of Public Law and Private International Law as well as Director of the Centre of Public Law in the University of Cambridge. He is also Extraordinary Professor in Public Law at University of Stellenbosch. He sits regularly as a Recorder (a part-time judge) in the Crown Court in England and is a Bencher of the Inner Temple. He was Director of Studies (1983 – 2002) and has been a Fellow in law of Robinson College, University of Cambridge since 1983. He was British Council Visiting Fellow of Chinese University of Hong Kong (1987 and 1989) and City University of Hong Kong (1997 and 2000). Apart from academic appointments, he is a practicing barrister (of the Inner Temple) and an advocate of the Supreme Court of South Africa. Professor Forsyth obtained his BSc and LLB degrees in University of Natal, and his LLB and PhD degrees in University of Cambridge. He has rich law teaching experience in various universities including the University of Natal, University of Canterbury, University of Cape Town, University of Stellenbosch and University of Cambridge. He has also many times advised governments across the world, including the HKSAR government, on matters of constitutional and administrative law.

**Christopher Forsyth 教授**

英國劍橋大學公法及國際私法教授、劍橋大學公法研究中心主任、斯泰倫博斯大學傑出公法教授、英國高等刑事法院暫委法官、執業大律師。福賽思教授自 1983 年起任教於劍橋大學，曾作為英國文化協會學者訪問香港大學（1987 及 1989 年）和香港城市大學（1997 和 2000 年）。福賽思教授於南非納塔爾大學取得理學士和法學士學位，赴劍橋大學深造並取得法學士和哲學博士學位。福賽思教授擁有豐富的法學教育經驗，曾任教於納塔爾大學、坎特伯雷大學、開普敦大學、斯泰倫博斯大學和劍橋大學，曾多次為世界各地的政府（包括香港特別行政區政府）擔任顧問，提供關於憲法和行政法方面的專家意見。

**The Chinese University of Hong Kong  
Law Academic Advisory Committee**

**香港中文大學  
法律學教育諮詢委員會**

**Professor William P Alford**

Professor William P Alford is Henry L. Stimson Professor of Law, Vice Dean for the Graduate Program and International Legal Studies, and Director of East Asian Legal Studies at Harvard Law School. He is the author of *To Steal a Book is an Elegant Offense: Intellectual Property Law in Chinese Civilisation* (Stanford University Press, 1995) and scores of articles concerning China, international law, US-East Asian relations, and other subjects. Professor Alford earned his undergraduate degree at Amherst (magna cum laude) and holds graduate degrees from Yale (in Chinese and History) and University of Cambridge (in law) and Harvard Law School. He has served as a consultant to various entities of the US government, the World Bank, the Ford Foundation, Special Olympics, corporations, foreign governments, law firms and nongovernmental organizations. He has been a dispute resolution panelist under the North American Free Trade Agreement, and is an Honorary Professor of Renmin University (PRC), Zhejiang University (PRC) and the China National School of Administration.

**安守廉教授**

美國哈佛大學法學院副院長、東亞法律研究所所長、亨利·斯蒂姆森講座教授。安守廉教授為國際著名的中國法律專家，對中美法律交流和中國法治的發展作出卓越的貢獻。其代表作之一《偷書不算偷：中華文明中的知識產權法》在中國學術界影響深遠。安守廉教授曾就讀於耶魯大學，劍橋大學和哈佛大學法學院，目前擔任中國多家著名大學名譽教授，其中包括中國人民大學、浙江大學和國家行政學院。安守廉教授亦身兼多個政府和非政府組織如福特基金會，以及國際組織如世界銀行的專家顧問。安守廉教授因其在國際貿易法領域的傑出造詣而被委任為北美自由貿易協定爭端解決小組成員。

**The Chinese University of Hong Kong  
Law Academic Advisory Committee**

**香港中文大學  
法律學教育諮詢委員會**

**Professor Wu Zhipan**

Professor Wu Zhipan is the Executive Vice President, Director of the Financial Law Institute and Professor of Law of Peking University where he earned his LLB, LLM and Ph.D degrees. He was Visiting Scholar of Harvard Law School (1991-92). In 1997, he was Eisenhower Foundation Fellow, won the May First Excellence Medal in Beijing 1999 and was the Nominee of the China's Distinguished Young Jurist in 1995. In 1996-2001, Professor Wu was the Dean of the Law School of Peking University. He has served as the Expert Counsel for China's Supreme People's Court, Advisor for the Drafting Committee of China's Commercial Bank Law of the People Bank of China, Expert for the CSRC Listing Division, Member of the Legal Education Directory Commission of the Ministry of Education, Expert Advisor for Beijing Municipal People's Procurator, Haidian District People's Court, and Haidian District People's Procuratorate. Other appointments include Standing Director of Institute of China's Law, and the Chairman of China's Economic Law, Co-ordinate Professor of Nan Kai University, Vice Chairman of the National Committee of Legal Education of the Chinese Law Academy.

**吳志攀教授**

中國北京大學常務副校長，北京大學金融法研究中心主任，法學院教授。曾於 1996 至 2001 年擔任法學院院長。吳志攀教授于北京大學取得法學學士、碩士和博士學位，曾赴美國哈佛大學法學院作訪問學者，曾作為艾森豪威爾基金會學者訪美。于 1995 年被評為全國傑出青年法學家，1999 年榮獲北京市“五一勞動獎章”。吳志攀教授其他社會職務包括最高人民法院專家諮詢員，中國人民銀行條法司《銀行法》起草小組顧問，中國証券監督管理委員會專家顧問，中國教育部高校法學學科教學指導委員會委員，北京市人民檢察院、海澱區人民法院和海澱區人民檢察院專家諮詢員。吳志攀教授亦擔任中國法學會常務理事，中國經濟法學會會長，中國法學會法學教育研究會副會長。

**The Chinese University of Hong Kong  
Law Academic Advisory Committee**

**香港中文大學  
法律學教育諮詢委員會**

**The Hon Justice Annabelle Bennett AO**

The Honourable Justice Annabelle Bennett AO is a Judge of the Federal Court of Australia, a Presidential Member of the Administrative Appeals Tribunal, and has been the Pro-Chancellor of The Australian National University since November 1998. Justice Bennett is also member of the Alternative Dispute Resolution Committee of the Federal Court.

Justice Bennett is a member and Past President of Chief Executive Women, a Board Member of the Centennial Park and Moore Park Trust, and a number of various Australian and international legal associations. Combined with this, Justice Bennett is a Council member of the Australian Academy of Forensic Sciences and a Director of the Sydney Children's Hospital Foundation.

Prior to her appointment to the Federal Court, Justice Bennett was a Barrister (Senior Counsel) specialising in intellectual property. She is a trained mediator and participated in mediations as Counsel and Mediator. She has served on a number of bodies including as an advisor to the Australian Law Reform Commission and as a member of the Takeovers Panel. Her Honour also has a PhD in Biochemistry.

**Annabelle Bennett 法官**

澳洲聯邦法院法官，行政上訴法庭成員，非訟爭端解決委員會委員。自 1998 年 11 月起擔任澳洲國立大學副校監，及校董會常務委員會主席。本尼特法官于多個國際和澳洲法律組織擔任重要職務，包括世界知識產權組織小組成員、澳洲法律改革委員會顧問委員會委員、澳洲法醫科學院理事、悉尼兒童醫院基金會董事、世紀公園及墨爾公園基金理事會成員等等。在出任聯邦法院法官之前，本尼特法官是擁有生物化學博士學位，專長於知識產權領域的資深大律師。她亦曾接受專業調解培訓，並擔當調解程式的法律顧問和調解員。